
KU møde 
 
WEB 7/12-2010 – 20:00-23:00 
 
Til stede: 

Felipe Cvitanich (FC) 
Ulrik Sørensen (US) 
Arne Boye-Møller (ABM) 
Klaus Vang (KV) 
Kaj H. Pedersen (KHP) 
Morten Bennick (MB) 
Nikolai Larsen (NL) 
Øjvind K. Frank (ØKF) 
 
Afbud: 

ingen 

1) Trænings konkurrence (US) 
a. Konkurrencen finder sted 13-15. maj & 1-3. juli. 
b. Tilmeldingsprocedure diskuteres med unionskontoret. 
c. Deltagergebyr på omkring 50,- kr. forventes. 

 
2) Junior VM (JWGC) 

a. NL bliver team captain. 
b. Der er bekymring omkring pladsens størrelse og deraf jordorganisation og 

sikkerheden i forbindelse med ankomster. NL tager dette op overfor konkurrence 
ledelsen. ØKF tager emnet op i forbindelse med det kommende IGC møde. 

c. Deltagerne har tilmeldt sig konkurrencen, og der sendes officiel tilmelding fra 
DSvU (US) 
  

3) EM status (ØKF) 
a. Jan Brandt har meldt afbud – så pt. er der kun 1 deltager i std. klassen. 
b. Der bliver kun endelig tilmelding til Nitra (ØKF). 
c. Henrik Breidal og Arne Boye-Møller er tilmeldt til EM i Litauen. ØKF sender den 

officielle tilmelding fra DSvU. 
 

4) DM status (ØKF) 
a. Carl Ole Krøjgaard har lavet aftaler med 4 slæbefly. 
b. Det forventede deltagerantal blev diskuteret. Den overvejende tro blandt KU 

medlemmer er, at vi når 50 deltagere – og at der derfor bliver brug for 5 
slæbefly. (ref. ØKF håber, at deltagere hurtigt vil tilmelde sig, når det bliver 
muligt – så vi hurtigt kan få et overblik) 

c. Ole Petersen bliver slæbeboss både til DM og SAC. Han kommunikerer allerede 
med slæbepiloterne. 

d. Der er ved at blive lavet ny DSvU hjemmeside. Fremadrettet bliver det muligt at 
foretage tilmeldinger den vej. Kim Jakobsen, der har lavet de sidste mange års 
DM hjemmesider, har lavet én til 2011. Den anvendes i 2011 – så det bliver 
”som vi plejer”. 

e. Filer indeholdende luftrum og vendepunkter skal være til rådighed for 
deltagerne. FC har nogle, der kan anvendes. Ny aftale med Aarhus – 
eksisterende sandkasser og aftale med Karup skal være i disse, og de skal 
kunne hentes på dsvu.dk 



f. Der skal udsendes NOTAM. ØKF aftaler procedure med administrationen. 
g. Ulrik Eilert er ved at samle konkurrenceledelsen. KU er meget taknemmelig for 

de mange, der gør en stor indsats for at få tingene til at fungere indenfor 
konkurrence området. 
 

5) Flyvechef møde (ØKF/KHP) 
a. Der har været afholdt flyvechef møde hvor KP og ØKF deltog. 
b. En gammel sag med at indføre en regel om flyvning under 500 ft. kom op igen. 

Den er tidligere blevet grundigt behandlet i KU. Af sikkerhedsmæssige årsager 
vil vi ikke indføre konkurrenceregler, som deltagerne skal koncentrere sig om i 
lav højde.  

c. ØKF gennemgik på mødet den kommende aftale med Aarhus (se punkt **) 
d. ØKF gennemgik på mødet den nye ankomstprocedure. 
e. Der er fortsat udelandings havarier. KU opfordrer klubberne til at skole de nye 

piloter i den disciplin, samt anvende de eksisterende stræk normer. KU 
overvejer at lave et udelandings kursus. 
 

6) DIF tilskud (ØKF) 
a. ØKF sikrer sammen med administrationen, at vi får maksimal mulig tilskud fra 

DIF indenfor konkurrence området. For 2011 er der et arbejde med at få 
transporttilskuddet på plads. (breddeområdet sikres af andre). For at en 
konkurrence skal kunne tælle kræves 25 deltagere. De enkelte distrikts valgte 
repræsentanter sikrer, at informationerne kommer ud til de, der arrangerer 
DIKO mv. 

b. KU efterlyser generelt synlighed på området. KV udarbejder på baggrund af 
beskrivelse fra Rolf en let forståelig vejledning indenfor KU området. 

c. Junior koncept skal ændres frem mod 2013 (se punkt 10.c) 
 

7) Episoder under SAC (KV) 
a. (kunne ikke behandles, da KV ikke har modtaget materiale). 

 
8) UHB rettelser (ØKF/ABM/MHB) 

a. UHB750 (vendepunkter) blev godkendt – og den offentliggøres (ØKF) 
b. UHB737 (ankomst procedure) er tidligere godkendt – og den offentliggøres 

(ØKF) 
c. UHB 770 & 771 (Konkurrence numre). Procedure for reservering af konkurrence 

numre aftales med administrationen (ØKF) 
d. ABM gennemgår øvrige 700 numre og vender tilbage med øvrige nødvendige 

ændringer for 2011. 
 

9) Aftale med Aarhus (Tirstrup) (ØKF) 
a. ØKF har haft møde i Tirstrup omkring brug af deres luftrum. Der er en positiv 

holdning til, at vi kan komme til at bruge dele af deres luftrum til konkurrence 
flyvning, og der er udarbejdet en aftale. I 2011 vil vi til DM og SAC flyve 
konkurrencer i Aarhus TMA. Erfaringer herfra skal bruges fremadrettet. 
 

10) Talent aktiviteter (NL) 
a. SA anvendes under DM til flyvning med talenter. Thomas Leander bliver 

fartøjschef, og der er udsendt invitation. 
b. Talentregistreringen for 2011 er udarbejdet og skal udsendes. 
c. Talentkonceptet skal revurderes. DIF’s tilskuds princip bliver ændret. FC har 

gennemgået ændringerne på formandsmødet. Arbejdet med ændringerne af 
konceptet vil foregå i løbet af 2011. KU efterlyser personer der har lyst til at 
indgå i en arbejdsgruppe. Interesserede kan henvende sig til Nicolai Larsen 
talenttraener.dsvu.net (ER DET DEN RIGTIGE MAILADRESSE NICOLAI?????) 



11) DSvU.dk (ØKF) 
a. Den nye hjemmeside blev berørt kort. 
b. Der bliver lavet en mulighed for tilmelding til konkurrencer, men den er ikke 

færdig, så for 2011 foretrækker KU at anvende den gammel kendte. (men ser 
frem til, at vi får en ny og forbedret procedure)- 

c. Der savnes en direkte kontaktmulighed til web master til dem, der har 
forbedringsforslag.  

d. Søge funktion er lidt besværlig at bruge. 
 

 

For referat 

Øjvind K. Frank 


